

## **Pressemitteilung: Besetzungsänderung Konzert für Salzburg** **Press Release: Cast change Concert for Salzburg**

Peter Kooij musste seine Mitwirkung bei den Osterfestspielen Salzburg 2018 absagen. Aus diesem Grund erfolgt eine Umbesetzung im Konzert für Salzburg: Krešimir Stražanac, der ursprünglich die Partie des Jesus singen sollte, übernimmt von Peter Kooij die Bass-Partie. Für die Partie des Jesus konnte der Bariton Günter Haumer verpflichtet werden, der seit 2012 Mitglied der Volksoper Wien ist. Die Besetzung lautet somit wie folgt:

*Peter Kooij had to cancel his participation in the 2018 Salzburg Easter Festival. This has made necessary a cast change in the Concert for Salzburg: Krešimir Stražanac, who was scheduled to sing the role of Jesus, will take over the Bass part from Peter Kooij. For the role of Jesus we were able to engage baritone Günter Haumer who is an ensemble member at the Vienna Volksoper since 2012. The cast list is now as follows:*

**JOHANN SEBASTIAN BACH**  
*Johannes-Passion* BWV 245

**Maximilian Schmitt** Evangelist  
**Günter Haumer** Jesus  
**Dorothee Miels** Sopran  
**Damien Guillon** Altus  
**Robin Tritschler** Tenor  
**Krešimir Stražanac** Bass  
**Collegium Vocale Gent**  
**Sächsische Staatskapelle Dresden**  
**Philippe Herreweghe** Dirigent

Donnerstag, 29. März 2018, 18:00  
Großes Festspielhaus

**Osterfestspiele Salzburg GmbH**  
Herbert-von-Karajan-Platz 11  
5020 Salzburg · Austria

Tel. +43/662/8045-0  
Fax +43/662/8045-790  
[www.osterfestspiele-salzburg.at](http://www.osterfestspiele-salzburg.at)

FN 57026 m Landesgericht Salzburg · DVR 0955264  
UID: ATU 37433700